
Tammelan kunta                                                                                    Pöytäkirja 7/2021  

Nuorisovaltuusto 

Tammelassa 23.9.2021 

klo. 16.30 

Paikka: Tammelan kunnantalo, valtuustosali 

Läsnä: Iida Enberg, Fanny Kaunisto, Jalo Lintukorpi. Lempi Lintukorpi, Onni Lintukorpi, Samuli 

Ruohonen, Artturi Pura, Taavi Marjamäki, Tomi Helin 

  

1. Kokouksen avaus 

Varapuheenjohtaja avasi kokouksen ajassa 16.39, puheenjohtajan ollessa estynyt 

2. Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

Nuorisovaltuusto totesi kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi yksimielisesti. 

3. Esityslistan hyväksyminen 

Esityslista hyväksyttiin yksimielisesti. 

4. Pöytäkirjantarkastajien ja ääntenlaskijoiden valinta 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Samuli Ruohonen sekä Iida Enberg. 

5. Mikaelin tapahtuma 

Mikaelin tapahtumasta 24.9.2021 ollaan puhuttu alustavasti jo what’s apissa. 

Pisteellä tullaan pitämään google Forms-kysely nuorten vaikuttamiskeinoista Tammelassa. 

Vastanneille annetaan tikkarit palkinnoksi. 

Pisteen telttaa tullaan rakentamaan perjantaina klo. 15.00 Tammelan tori alueelle. 

Pohdittiin frisbeegolf-kilpailun järjestämistä. Keskustelua tullaan jatkamaan toisaalla. 

6. Manttaalin avajaistapahtuma 

Manttaalin avajaisten ohjelasta käytiin keskustelua, ehdotuksiksi nousi biliskisa ja Orbit. Orbitin 

jäsenistä yksi on estynyt, joten hänen tilalleen tarvittaisiin korvaaja. 

Tarjolle ruokaa ja moctaileja. Nuorisovaltuusto lupautui pitämään ”juomabaaria” , jossa kyseisiä 

moctaileja valmistettaisiin. 



Alustava päivä 8.10. 

Sivistyslautakunta ollaan kutsumassa Manttaalille 12.9 katsomaan uusia manttaalin tiloja. 

Nuorisovaltuustoa halutaan tuoda enemmän esille Manttaalille. 

Ehdotettiin yhteislaulutilaisuuksia sekä muita tilaisuuksia järjestettävän nuorisovaltuuston 

toimesta. 

7. Nuorten kuuleminen ja sen kehittäminen 

Johdannon jälkeen nuorisovaltuusto alkoi pohtimaan kuina voisi olla vielä lähempänä nuoria. 

Ehdotettiin: kouluvierailuja nuvan jäsenten toimesta, nuorisovaltuustoiltoja kerran 

kuukaudessa esim. paneelien muodossa manttaalilla, Tammelalle oma appi, 

nuorisovaltuutettujen sähköpostien näkyvyys ja postilaatikko nuorisovaltuustolle esim. 

Koulukeskukselle. 

Pohdimme myös laitettavan koulun seinille mainoksia ”uncle Sam wants you”-teemalla tai 

muita nuva-propaganda julisteita, joilla halutaan nuoria kiinnostumaan nuorisovaltuuston 

toiminnasta. 

Manttaalia halutaan siis käyttää nuorten ja nuvan välisessä kommunikoinnissa ja poistaa 

ennakkoluuloja nuorisovaltuutetuista. 

Puhuimme myös nuorisotoimen nettisivuista sekä peliviikon 45 viikonloppu-laneista. 

Manttaalin nuorteniltaan 29.10. lupautui osallistua Artturi Pura, Samuli Ruohonen sekä Lempi 

Lintukorpi 

8. Moposuora-hanke 

Moposuoralle ollaan saatu kannatusta seutukunnan muilta nuorisovaltuustoilta. aiheesta on 

perustettu what’s app ryhmä. 

Keskusteluissa soveltuvimmaksi paikaksi on valikoitunut Forssan pienlentokenttä. 

Miettiessämme suoralla tapahtuvia tapaturmia ja niiden vastuunkantoa, totesimme, että 

suoran vastuu halutaan yhä antaa ajajalle. 

9. Lautakuntien, valtuuston ja muiden sidosryhmien asiat 

Sivistyslautakunnassa keskusteltiin päivähoidosta, koulukuljetuksista ja nuvan läsnäolo-

oikeuksista lautakunnissa sekä kunnanvaltuustossa. 

Teknisestä- tai ympäristölautakunnasta ei ole pidetty kokouksia. 

Sivistystoimen iltakoulussa tehtiin huomautuksia nuorten huonosta käytöksestä mopojensa 

kanssa kunnantalon takana. 



Maakunnallisessa nuorisovaltuustossa keskusteltiin maakuntastrategiasta sekä 

maakuntajärjestön kyselystä. Maakuntajärjestön kyselystä saatiin selville, että Tammelassa 

kouluterveydenhoitajalle helposti pääsy on helppoa, mutta koulusta selviytyminen ja työstressi 

eivät olleet saaneet positiivisia vastauksia. Tammela myöskin pomppasi esille, oppilaiden 

fyysisten työolojen huonoudesta. Eli Tammelassa koulutyö aiheuttaa stressiä sekä koulutilat 

häiritsevät fyysisesti oppimista muita seutukuntia enemmän. 

10.Aloitteet ja kannanotot 

Ei aloitteita tai kannanottoja. 

11.Muut esille tulevat asiat 

Ihmettelimme naapurikaupungin nuorisovaltuuston toimintaa. 

Forssan nuorisovaltuusto hakee kuusi Forssan yhteislyseon edustajaa, kuusi Forssan ammatti-

instituutin edustajaa sekä kuusi muuta edustajaa 20 euron osallistumispalkkiolla jopa muista 

kunnista. Tämä ehkä kertoo joko ammatti-instituutin oppilaiden vähäisestä osallistumisesta 

nuorisopolitiikkaan tai ylipäätään kenenkään innostuksen vähäisyydestä Forssassa. 

Forssan nuorisovaltuustoa ei pidetä vaikuttavana päättäjäelimenä, koska kukaan ei ota Forssan 

nuorisovaltuuston toimintaa tosissaan itse Forssassa. 

Aihe herätti huolta Tammelan nuorisovaltuustossa. 

Puhuimme myöskin Tammelan nuorisovaltuuston kaudesta sekä jäsenten henkilökohtaisista 

kausista. 

  

12.Seuraava kokous 

Seuraava kokous päätettiin järjestettävän 28.10 klo 16.30 

13.Kokouksen päättäminen 

Varapuheenjohtaja päätti kokouksen ajassa 18.15 

  

 

 

 

 

 



 

Allekirjoitukset: 

  

  

  ____________________________                  ____________________________ 

                     Artturi Pura                                                                          Saku Viherä  

                  Varapuheenjohtaja                                                                 Puheenjohtaja 

Pöytäkirjantarkastus Tammelassa 5.10 

  

  

   ____________________________                 ____________________________ 

                       Iida Enberg                                                                    Samuli Ruohonen  

  

  

  

  

  

 

 


